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حضور دنیامالی در جلسه 
هیأت رئیسه جهانی زورخانه ای

وزیر ورزش و جوانان در نشســـت هیأت رئیسه جهانی 
فدراســـیون ورزش های زورخانه ای و کشـــتی پهلوانی 

شد. حاضر 
دکتـــر احمـــد دنیامالـــی وزیـــر ورزش و جوانـــان برای 
شرکت در جلسه هیأت رئیسه فدراسیون بین المللی 
ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی )IZSF( حضور 
یافـــت و همراه بـــا مهرعلیـــزاده رئیس ایـــن مجموعه 

شـــنونده ســـخنان اعضای هیأت رئیسه بود.
در ایـــن جلســـه مهرعلیـــزاده رئیـــس و دیگـــر اعضای 
فدراسیون بین المللی ورزش های زورخانه ای و کشتی 
پهلوانی از جمله عضو تاجیک و افغانستانی و مهرعلی 
باران چشـــمه رئیـــس فدراســـیون ملـــی زورخانه ای و 

پهلوانی حضور داشـــتند.
مهرعلیـــزاده در جلســـه هیأت رئیســـه فدراســـیون 
بین المللی ورزش های زورخانه ای و کشـــتی پهلوانی با 
حضور وزیر ورزش و جوانان در خصوص این نشســـت 
گفـــت: »مـــا قـــول دادیـــم از فدراســـیون ورزش های 
زورخانه ای حمایت های بیشـــتری داشـــته باشـــیم که 
حتمـــاً روی قـــول و وعده ای کـــه دادیم، هســـتیم زیرا 
رشـــته ما، به عنوان یک اولویت در یونســـکو شناخته 

» . د می شو
  

 فوت پیشکسوت وزنه برداری 
در سانحه آتش سوزی

محســـن ســـلطانی قهرمان پیشکســـوتان وزنه برداری 
ایران و جهان در اثر ســـانحه انفجار گاز و آتش ســـوزی 

جان خود را از دســـت داد.
محســـن ســـلطانی، قهرمـــان پیشکســـوتان جهان و 
برادر حسین ســـلطانی، قهرمان پیشـــین وزنه برداری 
آســـیا و ملی پوش برنزی ایـــران در رقابت های جهانی 
جوانـــان دار فانـــی را وداع گفت. ســـلطانی به عنوان 
مربی ســـازنده در وزنه برداری اســـتان زنجان فعالیت 
می کرد و بـــه عنوان یکـــی از مربیان برتـــر وزنه برداری 
ایـــران همیـــن چند هفته پیش از ســـوی فدراســـیون 
وزنـــه برداری انتخاب شـــده بـــود. گفته می شـــود او بر 
اثر ســـانحه دلخراش انفجار گاز دار فانی را وداع گفته 
اســـت. ایران ورزشـــی این ضایعـــه را به وزنه بـــرداری و 

خانـــواده آن مرحوم تســـلیت می گوید.

 صباح شریعتی سرمربی
کشتی فرنگی  آذربایجان شد

صبـــاح شـــریعتی هدایـــت تیـــم ملـــی کشـــتی فرنگی 
جمهوری آذربایجـــان را تا پایان المپیک ۲۰۲۸ برعهده 

. فت گر
با تصمیم مســـئولان فدراســـیون کشـــتی جمهوری 
آذربایجان، صباح شریعتی کشـــتی گیر ایرانی الاصل 
تیـــم ملی کشـــتی فرنگـــی آذربایجان که بـــا دوبنده 
ایـــن تیـــم چنـــد عنـــوان قهرمانـــی در اروپـــا، دنیا و 
بازی هـــای المپیک برای کشـــتی فرنگـــی آذربایجان 
کســـب کرده بود، حالا قرار اســـت هدایت تیم ملی 
این کشـــور را برعهده بگیرد. شـــریعتی که از استان 
کردســـتان بـــه جهـــان ورزش معرفی شـــد، بیش از 
یک دهه برای تیم ملی جمهوری آذربایجان کشـــتی 
گرفـــت و حتی موفق شـــد به مـــدال برنـــز المپیک 
۲۰۱۶ ریو دســـت پیـــدا کند. پیش از ایـــن اخباری در 
خصـــوص حضـــور محمد بنـــا در این کشـــور مطرح 
بود کـــه در نهایت بنا از رفتن به باکو منصرف شـــد. 
شریعتی در المپیک ۲۰۲۴ پاریس حضور داشت و در 
نهایت روی دوش امین میرزازاده از دنیای قهرمانی 
خداحافظی کرد. فرنگی کار کردســـتانی قرار اســـت 
تـــا پایـــان المپیـــک ۲۰۲۸ بـــا تیـــم ملـــی آذربایجان 

کند. همکاری 

سقوط ستاره های پینگ پنگ ایران 
در رده بندی جهانی

ســـه چهره شـــاخص تنیـــس روی میـــز مـــردان ایران 
در رنکینـــگ جهانی ســـقوط داشـــتند و تعـــداد پله ای 
که ســـقوط کردند بـــرای نیما عالمیان و امیرحســـین 
هدایـــی عدد قابـــل توجهی اســـت. رنکینـــگ جدید 
جهانـــی تنیـــس روی میز اعلام شـــد. پینگ پنگ بازان 
ایران در این مدت در مســـابقات کاپ آسیا و همچنین 
مســـابقات نوجوانان ســـنگاپور و ترکیه شـــرکت کرده 
بودنـــد و رنکینـــگ آنهـــا پـــس از حضور در کاپ آســـیا 
مشـــخص شـــد. در این رنکینگ بنیامین فرجی ۲۰ پله 
و نوید شـــمس ۲ پله ارتقای جایگاه داشتند اما نوشاد 
و نیما عالمیان و امیرحســـین هدایی با سقوط مواجه 
شـــدند. نیما عالمیان سقوط فاحشـــی داشت و با ۴۱ 

پله ســـقوط به رده ۲۰۴ رنکینـــگ جهان آمد.
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گربه سیاه به تله افتاد
 تیـــم ملـــی بســـکتبال ایـــران در دیـــداری تشـــریفاتی گربه ســـیاه خـــود را به تله 
انداخـــت. در شـــرایطی که شـــاگردان مانولوپولـــوس در دیدار اول پنجره ســـوم 
انتخابی کاپ آســـیا 2025 عربستان درخانه با شکســـت هند صعودشان را جشن 
گرفته بودند در دومین بازی پنجره ســـوم انتخابی که حکم دیداری تشـــریفاتی را 
داشـــت، قزاق ها را به امان خود رها نکرده و در خانه خودشـــان 45-88 شکست 
دادند تا مأموریت خود در جو  وحشـــتناک ســـالن جکپه جکســـرای قزاقستان را 

بـــا موفقیت به اتمام برســـانند.
ایـــران و قزاقســـتان در رقابت های انتخابی جـــام جهانی ۲۰۲۳ همگـــروه بودند 
کـــه قزاق ها هـــر دو بـــازی را از ایران بردند و فدراســـیون جهانی لقب گربه ســـیاه 
تیـــم ملی ایـــران را به تیـــم قزاقســـتان داده بود. حالا بـــا توجه به اینکـــه قزاق ها 
در پنجـــره دوم انتخابی از ســـفر به ایـــران امتنـــاع کردند و در آن بـــازی هم 20-0 
بازنـــده اعلام شـــدند، در چهارچـــوب این رقابت هـــا مقابل تیم کشـــورمان کاری 
از پیـــش نبردنـــد تا شـــاگردان مانولوپولـــوس انتقـــام رقابت هـــای انتخابی جام 

جهانـــی را بگیرند.
طبـــق آمـــار بـــازی، شـــاگردان ســـوتیریس مانولوپولـــوس در فاکتورهایی چون 
پرتاب های ســـه امتیـــازی و دو امتیـــازی بهتر از قزاقســـتان بودند امـــا قزاق ها در 

پرتـــاب آزاد، عملکـــرد بهتری نســـبت به ملی پوشـــان ایران داشـــتند.
تیم ملـــی ایران هر چند در ریبانـــد و دفاع بهتر بود اما همان طـــور که پیش بینی 
می شـــد هنـــوز در حملـــه ضعف هایـــی دارد و قزاق هـــا در ایـــن مـــورد نســـبت به 

ملی پوشـــان ما برتری داشـــتند.
ســـینا واحـــدی پوینت گارد جـــوان تیم ملی ســـتاره این بازی بود که با کســـب ۲۰ 
امتیـــاز، ۴ ریبانـــد، ۴ پاس منجر بـــه گل و یک تـــوپ ربایی، کارایـــی ۲۲ به عنوان 
بهتریـــن بازیکن زمین انتخاب شـــد. تا این لحظه حضور تیم های اســـترالیا، کره، 
نیوزیلنـــد، فیلیپین، چین، ژاپن، اردن، عربســـتان، ایران، قطـــر، لبنان و بحرین 
در کاپ آســـیا 2025 به میزبانی جده قطعی شده است و سهمیه باقیمانده از بین 

6 تیم ســـوم گروه های 6 گانه و در قالب تورنمنتی دیگر مشـــخص خواهد شـــد.

علی رغبتی هم از وزارت ورزش به پارالمپیک رفت

دورهمی بازنشسته ها

رئیس کمیتـــه ملـــی پارالمپیک باز 
هم یک حکم جدید صـــادر کرد که 
می تواند نشـــان دهنده علاقه مندی 
وی بـــه نیروهای بازنشســـته وزارت 
ورزش و جوانـــان باشـــد. در حکـــم 
جدید غفـــور کارگری، علـــی رغبتی 
بـــه عنـــوان مســـئول پروژه توســـعه 
و ارتقـــای پاراشـــنای کمیتـــه ملـــی 

پارالمپیـــک منصوب شـــد.
در حکـــم کارگـــری به رغبتـــی آمده 
اســـت کـــه ایـــن پـــروژه بـــه منظور 
پاراشـــنا  رشـــته  اصولـــی  توســـعه 
تعریف شـــده و ازجملـــه موضوعات 
محولـــه در آن می تـــوان بـــه تدوین 
برنامـــه راهبردی رشـــته پاراشـــنا با 
هدف حضـــور موفـــق در بازی های 
مهـــم پیـــش رو ازجملـــه بازی های 
پاراآسیایی جوانان ۲۰۲۵، بازی های 
اســـلامی  کشـــورهای  همبســـتگی 
۲۰۲۵، بازی های پاراآســـیایی ناگویا 

لمپیـــک  ا ر پا ی  ی هـــا ز با و   ۲ ۰ ۲ ۶
۲۰۲۸ اشـــاره کـــرد.  لس آنجلـــس 
ایـــن در حالی اســـت کـــه این حکم 
چنـــد ایـــراد بـــزرگ دارد. اول اینکه 
اگر قـــرار اســـت تصمیـــم راهبردی 
در رشـــته ای گرفتـــه شـــود بایـــد از 
سوی فدراســـیون و انجمن باشد و 
طبیعی اســـت که کمیتـــه فقط باید 
مشـــورت بدهـــد. دومین ایـــراد هم 
به ورود افرادی  که بـــه دوران پایانی 
خـــود در وزارت ورزش رســـیده اند، 

برمی گـــردد.
در  اینکـــه  از  بعـــد  پولادگـــر  محمـــد 
وزارت ورزش و جوانـــان به بن بســـت 
رســـید به عنوان نایـــب رئیس کمیته 
ملـــی المپیـــک انتخـــاب شـــد. مریم 
کاظمی پـــور هـــم همیـــن وضعیـــت را 
دارد. او هـــم مدتـــی معـــاون بانـــوان 
وزارت ورزش بـــود امـــا به یکبـــاره وارد 
کمیته ملی پارالمپیک شد و حالا هم 
نوبت به علی رغبتی رســـیده اســـت. 
انتخاب هـــای غفور کارگـــری خیلی با 
آرمـــان ورزش پارالمپیـــک همخوانـــی 
نـــدارد. قـــرار اســـت کـــه ایـــن ورزش 
انگیـــزه تولیـــد کنـــد و اراده هـــا را بـــه 
حرکت دربیـــاورد اما چطـــور می توان 
بـــا ورود افـــرادی کـــه به پایـــان دوران 
مدیریت خـــود در ورزش رســـیده اند، 

چنیـــن انگیـــزه ای را تولیـــد کرد؟
ظاهـــراً کمیتـــه ملـــی پارالمپیک به 
حیاط خلوت بازنشسته های وزارت 
ورزش تبدیل شده است. هر کسی 

از آنجـــا خارج شـــد و یا قرار اســـت 
از آنجـــا خـــارج شـــود بلافاصله یک 
حکمـــی در کمیتـــه ملـــی المپیک 
می گیـــرد. یکـــی دیگـــر از ایرادهای 
حکـــم کارگـــری به میزان شـــناخت 
رغبتـــی از پاراشـــنا برمی گـــردد؛ او 
کـــه مدت هـــا از مدیـــران میانی اما 
تأثیرگـــذار وزارت ورزش بـــوده چه 
شـــناختی از شنا و پاراشـــنا دارد که 
حـــالا پـــروژه توســـعه ایـــن ورزش را 

برعهده گرفته اســـت؟
اگر قرار اســـت پاراشـــنا توسعه پیدا 
کنـــد بایـــد از محمـــد بیداریـــان و 
محمد علیرضایی اســـتفاده کرد که 
خودشـــان در شنا حرف برای گفتن 
داشـــتند. اگر قرار اســـت بـــه دنبال 
پیشکسوتان این رشـــته بروند باید 
به ســـراغ محمـــد حســـین اقبالی و 
یـــا حمیـــد اســـکندریون بروند که 
آنها هم عمـــر خود را در این رشـــته 

. شتند ا گذ
یـــا اگر واقعـــاً دیگـــر خیلی بـــه فکر 
توســـعه پاراشنا هســـتند، می رفتند 
ج از  ســـراغ بـــزرگان شـــنا در خـــار
ایـــران. واقعاً با کســـی که ســـال ها 
ســـرش در کار آیین نامه و اساسنامه 
بـــوده چـــه توســـعه ای در پاراشـــنا 
خ بدهـــد؟ همیشـــه  قـــرار اســـت ر
اســـم علی رغبتی با کمیتـــه انتقالی 
فدراســـیون فوتبال در ســـال 2006 
مطـــرح می شـــد؛ حـــالا او چگونـــه 
می خواهد پاراشـــنا را توسعه بدهد؟

به بهانه انتخاب علی نژاد به عنوان دبیر اجرایی کمیته ملی المپیک  

رئیس در سایه

هیأت اجرایی کمیته ملی المپیک 
با پیشـــنهاد محمود خســـروی وفا، 
بـــه عنـــوان  را  مهـــدی علی نـــژاد 
دبیـــر اجرایی کمیتـــه ملی المپیک 
انتخـــاب کـــرد. انتخـــاب علی نژاد 
در حالـــی صـــورت گرفته کـــه او در 
آخریـــن انتخابات ریاســـت کمیته 
ملـــی المپیـــک در شـــرایطی کاملاً 
نزدیـــک انتخابـــات را بـــه محمـــود 

خســـروی وفا باخـــت.
انتخاباتـــی که شـــهریور ۱۴۰۱ برگزار 
شـــد و حـــالا در انتخابـــات آینـــده 
کـــه تقریبـــاً دو ســـال دیگـــر برگزار 
می شـــود، ایـــن انتخـــاب می تواند 
یـــک امتیـــاز ویـــژه بـــرای علی نژاد 
باشـــد. بازگشـــت او بـــا پیشـــنهاد 
محمود خســـروی وفا شـــاید حامل 
یـــک پیام ویژه بـــرای اعضای هیأت 
اجرایـــی و مجمـــع کمیتـــه ملـــی 
المپیـــک باشـــد. مهـــدی علی نژاد 

خودش را در قامت ریاست کمیته 
ملـــی المپیـــک می دانـــد و احتمالاً 
بـــا ورودش به عنـــوان دبیر اجرایی 
کمیته بایـــد منتظر اتفاقـــات ویژه 
در کمیتـــه ملی المپیـــک بود. دبیر 
اجرایـــی کمیتـــه نقش تشـــریفاتی 

دارد و مانند گذشـــته نیســـت.
در گذشـــته عنوان دبیر کل کمیته 
رأی  مجمـــع  ســـوی  از  کـــه  بـــود 
می گرفـــت و تقریبـــاً همـــه کاره بود 
و پســـت ریاســـت با وجود انتخاب 
از ســـوی مجمع تشـــریفاتی بود اما 
از دوره صالحـــی امیری اساســـنامه 
تغییـــر کرد و انتخـــاب دبیر اجرایی 
به هیـــأت اجرایی ســـپرده شـــد تا 
نقـــش تشـــریفاتی داشـــته باشـــد. 
حـــالا انتخـــاب علی نژاد بـــرای این 
پســـت این معنی را می دهـــد که او 
بـــا این پســـت قانع نخواهد شـــد و 
احتمـــالاً بـــرای ریاســـت کمیته در 

آینـــده برنامه خواهد داشـــت.
بـــه  ووشـــو  در  وقتـــی  اد  علی نـــژ  
عنوان رئیس فدراســـیون فعالیت 
می کرد بـــه عنوان یکـــی از بهترین 
مدیـــران ورزش خـــودش را مطرح 
کـــرد. موفقیت های او در ووشـــو به 
حدی بود که باعث شـــد به عنوان 
معـــاون توســـعه ورزش قهرمانـــی 
وزارت ورزش هـــم برســـد اما وقتی 
به عنـــوان معـــاون ورزش قهرمانی 
وارد وزارت شـــد، حواشـــی زیادی را 
بـــه وجـــود آورد و به همیـــن دلیل 

جایـــگاه قبلی خود را هم از دســـت 
داد.

البتـــه او چند ســـال هم بـــه عنوان 
مسئول ورزش وزارت نفت فعالیت 
می کـــرد و اصـــلاً ورودش به عرصه 
مدیریـــت ورزش هـــم از همین جا 
بود اما بعدها با کمتر شـــدن نقش 
وزارت نفـــت در ورزش این پســـت 
بیشتر شـــکل تشـــریفاتی پیدا کرد.
 بـــا این حـــال باید گفت کـــه بعد از 
رأی نیاوردن در ریاست کمیته ملی 
المپیک، مدتـــی از ورزش دور بود، 
نه ریاســـت فدراســـیون ووشو را در 
اختیار داشت و نه در وزارت ورزش 
مســـئولیتی داشـــت اما با این حال 
بـــه  حضـــورش  از  حـــرف  مـــدام 
عنوان یکـــی از مدیران بالادســـتی 
ورزش مطـــرح بـــوده. انتخابش از 
ســـوی هیـــأت اجرایـــی بـــه عنوان 
دبیـــر کمیتـــه او را وارد یک چالش 
جدید و البته پربرنامـــه کرده اما با 
این حال نباید فرامـــوش کرد که با 
دو کارنامـــه متفاوت روبه رو اســـت؛ 
دوران درخشـــان در ووشو و دوران 
پرحاشیه در وزارت ورزش و حالا در 
سومین مسئولیتی که در مدیریت 
ورزش بـــه عهـــده گرفتـــه باید دید 
کـــدام رویـــه را در پیـــش می گیرد؛ 
ســـعی می کند همان مدیر کارکن و 
با برنامه ووشـــو باشـــد و یا اینکه باز 
هم با ورود به موارد پرحاشـــیه، وارد 

تنش و درگیری می شـــود؟

جـــواد داوری در آییـــن کلنگ زنی احداث 
کمـــپ تیم های ملی بســـکتبال به نکات 
جالـــب توجه و شـــنیدنی اشـــاره کرد که 
یکـــی از مهم تریـــن آنهـــا دیالوگ هـــای 
رد وبـــدل شـــده بیـــن او و علیرضـــا دبیر 
رئیس فدراســـیون کشـــتی بـــود. داوری 
گفـــت: »علیرضا دبیر اینجـــا آمد و گفت 
خانه بســـکتبال را ۵۰ میلیارد می خرد؛ به 
او گفتـــم ۱۰۰ میلیارد می دهـــم و دو خانه 

کشـــتی شـــما را می خریم!«
جواد داوری رئیس فدراسیون بسکتبال 
درخصـــوص مراســـم کلنگ زنـــی احداث 
کمـــپ تیم های ملـــی بســـکتبال معتقد 
اســـت: »ایـــن  پـــروژه بـــرگ زرینـــی برای 
بســـکتبال خواهد بود و مسیر توسعه ما 
را همـــوار می کند. ما نیـــاز داریم حداقل 
از نظر زیرســـاختی هم بتوانیـــم با رقبای 
قدرتمنـــد خـــود مقابله کنیـــم. ما فضای 
اداری را کوچک و کوچکتر کردیم. تلاش 
این اســـت کـــه بتوانیـــم بســـکتبال را به 
چیـــزی که لایقش اســـت، برســـانیم. در 
زمان مرحوم مشـــحون نامه نگاری هایی 
شـــده بـــود. زمینـــی در نزدیکـــی خانـــه 
کشـــتی به ما دادنـــد که خیلی مناســـب 

نبود و ذوزنقـــه بود. اکنـــون زمینی ۲۵۰۰ 
متـــری در نزدیک زمین فوتبال بدســـت 
آورده ایـــم کـــه شـــرایط خوبـــی از نظـــر 
دسترســـی دارد. پـــروژه کمـــپ تیم های 
ملـــی برنامـــه بعـــدی مـــا اســـت و همـــه 
بـــا امکانـــات مجـــزا و پارکینگ ســـاخته 
می شود؛ فضایی که ورزشـــکاران امنیت 

داشـــته باشند.«
 رئیس فدراســـیون بسکتبال درخصوص 
حضـــور علیرضـــا دبیـــر در فدراســـیون 
بســـکتبال و گفت و گویـــی کـــه بـــر ســـر 
زمیـــن دراختیار این مجموعه داشـــتند، 
می گویـــد: »بـــرد و باخت هـــا خیلـــی زود 
تمام می شـــود. زمانی شـــرایط بسکتبال 
خیلـــی خوب بـــود اکنون هـــم روی روال 
هســـتیم و مـــن هـــم بـــه عنـــوان خادم 
شـــما باید مســـیر را هموارتر کنـــم. روزی 
علیرضـــا دبیـــر اینجـــا آمـــد و گفـــت این 
زمیـــن را ۵۰ میلیارد می خـــرم. من گفتم 
مـــا ۱۰۰ میلیارد می دهیم و ســـالن شـــما 
را می خریـــم. ایـــن شـــوخی ها همیشـــه 
هســـت و اینجا خانه بســـکتبال اســـت. 
همه مـــا از اینجا خاطـــرات خیلی خوبی 
داریـــم. ایـــن خانـــه قدمـــت بســـکتبال 

ایران اســـت و بـــه تازگی به نـــام زنده یاد 
مشـــحون تغییر نام داده است. به دلیل 
جلســـه ای که وزیر داشـــت، نتوانســـت 
بیایـــد اما همیشـــه همـــراه ما هســـتند. 
امیدواریـــم ایـــن پروژه هـــا را بـــه اتمـــام 
برســـانیم. جدول زمان بنـــدی ۳۶ ماهه 
اســـت و امیدواریـــم هـــر چـــه زودتـــر به 

پایان برســـد.«
داوری در مورد تأمین هزینه های احداث 

کمـــپ تیم های ملی بســـکتبال تأکید 
دارد: »می خواهیـــم این فضـــا را برای 
ملی پوشـــان آمـــاده  کنیم چـــون هم 
امنیـــت آنها مهم اســـت و هـــم اینکه 
ابنیـــه مانـــدگار و اتفاقی بســـیار بزرگ 

اســـت. بســـکتبال »سه به ســـه« جـــزو 
رشـــته های محبوب اســـت اما ما از نظر 
زیرســـاخت مشـــکل داشـــتیم و بـــا یک 

پروژه کوتاه مدت و 7 ماهه قرار اســـت 
پـــروژه انجـــام شـــود. بخشـــی از این 

هزینـــه توســـط فدراســـیون و منابع 
خودمان اســـت. بخشی هم توسط 

پـــروژه ملـــی و مجلـــس و وزارت 
ورزش خواهـــد بـــود. پروژه ســـه 
نفره بـــا هزینه خود فدراســـیون 

بســـکتبال خواهـــد بـــود. پـــروژه ۵ به ۵ 
حدود ۴۲۰ میلیارد و پروژه سه به ســـه 40 
میلیارد است. پروژه 
سه به ســـه قـــرار 
اســـت تا قبل از 
آماده  شهریور 

» . شود

به دبیر گفتم ۱۰۰ میلیارد می دهم دو سالن کشتی را می خرم!

داوری: کمپ استاندارد می سازیم

 بعد از 2 سال دوری، خودم را ثابت کردم 

بایبوردی: مربی کره ای من را کنار گذاشت

ش  ملی پـــو ی  د ر یبـــو با گیســـا 
کامپونـــد بعـــد ازتقریبـــاً دوســـال 
ســـهمیه  و  آســـیا  برنـــز  بـــا  دوری 
بازی هـــای جهانـــی کامبـــک زد. او 
کـــه بـــه این مـــدال راضی نیســـت 
حـــالا بازی هـــای جهانـــی را هدف 
قـــرار گرفته تـــا حســـرت دوره قبل 
به خاطر عـــدم صدور ویزا توســـط 
امریکا را با نتیجه ای درخشـــان به 

فراموشـــی بســـپارد.

تقابل با حریف هندی در 
رده بندی چطور بود؟

کلاً در رشـــته کامپونـــد رقابت هـــا 
میلیمتری اســـت و هرچه مســـابقه 
جلوتـــر مـــی رود، بازی حســـاس تر 
بـــا  آســـیا  کاپ  ســـطح  می شـــود. 
توجه به اهدای ســـهمیه مسابقات 
جهانی نســـبت به دوره هـــای قبل 
بالاتـــر بـــود. آســـیا بویـــژه تیم های 
همیشـــه  جنوبـــی  کـــره  و  هنـــد 
جـــزو قدرت هـــای برتر این رشـــته 
بوده انـــد کـــه ســـکوهای جهانی را 
به خـــود اختصـــاص می دهند. تیم 
هند در همین مسابقات هم رکورد 
دنیا را زد، بنابراین سطح مسابقات 

بـــالا بود. خیلی 
با توجه به اینکه مدتی از 

میادین دور بودی، این برنز 
برایت رضایتبخش بود؟

 فکـــر نمی کنم هیچ ورزشـــکاری به 
برنـــز قانع باشـــد اما من بعـــد ازدو 
ســـال مجدداً به میادین برگشـــتم 
و به نســـبت زمانی که دور بوده ام، 
رکـــورد خوبی ثبت کـــرده و حداقل 

انتظار خودم را بـــرآورده کردم.
چه چیزی باعث شد در این 
مدت از تیم ملی دور باشی؟

 بعد بازگشـــت از بازی های آسیایی 
هانگژو ســـرمربی سابق کره ای تیم 
ملـــی بـــرای اعزام هـــای بعـــدی در 
عین ناباوری من را کنار گذاشـــت. 
همیـــن هـــم باعـــث افـــت حـــال 
روحی ام شـــد. از طرفـــی باتوجه به 
اینکه کامپوند المپیکی نیســـت، در 
یک ســـال اخیر بیشـــتراعزام ها به 
ریکرو که المپیکی بـــود اختصاص 
از  مدتـــی  کامپونـــد  و  شـــد  داده 
اعـــزام به مســـابقات محـــروم بود. 
بـــه  باتوجـــه  ایرانـــی  ورزشـــکاران 
شـــرایط ســـخت اقتصادی، حقوق 
و مزایای درســـت و حسابی ندارند 
و همه دلـــی پای تیم ایســـتاده اند، 
حـــالا در چنیـــن شـــرایطی عـــدم 
می توانـــد  مســـابقات  بـــه  اعـــزام 
آســـیب جدی به روحیه و عملکرد 
ورزشـــکار بزند. بنابراین اینکه بعد 
ازمدت ها دوری کمانـــداران نتایج 
نشـــان دهنده  خوبـــی گرفته انـــد 
پتانســـیل بالای این رشـــته اســـت.

المپیکی نبودن کامپوند 
چقدر باعث دیده نشدن 
تلاش های شما می شود؟

ما فقـــط به حمایـــت نیـــاز داریم، 
البتـــه کـــه ایـــن موضـــوع فقـــط به 
فدراســـیون برنمی گـــردد. بیشـــتر 
بودجه وزارت ورزش به ورزش های 
المپیکـــی اختصاص پیـــدا می کند 
کـــه متأســـفانه ایـــن ضعـــف بزرگ 

ورزش ما اســـت.
چه شد که مجدداً به تیم ملی 

برگشتی؟
یکـــی از بزرگترین دلایل برگشـــتم 
این بود کـــه با رفتن مربـــی کره ای 
دوباره اســـماعیل عبادی که مربی 
باتجربه و دلســـوزی است، هدایت 
تیـــم ملـــی را برعهده گرفـــت. این 
موضوع باعث شـــد دوبـــاره اعتماد 
به نفس خودم را به دســـت بیاورم 
و برگردم. خوشـــبختانه توانســـتم 
خـــودم را ثابـــت کنـــم و بعـــد از دو 
ســـال دوری در اولین مسابقه روی 

ســـکو رفتم.
گرفتن سهمیه بازی های 
جهانی چه حس و حالی 

داشت؟ 
بازی هـــای جهانی برای رشـــته های 
غیرالمپیکی مثل ما حکم المپیک 
دارد. البتـــه کـــه ایـــن رقابت هـــا به 
مراتـــب ســـخت تر اســـت چـــرا که 
تعداد ســـهمیه های کم تری نسبت 
بـــه المپیـــک داده می شـــود و ورود 
بـــه آن دشـــوار اســـت. آرزوی هـــر 
ورزشـــکار غیرالمپیکـــی حضـــور در 
ایـــن مســـابقات اســـت. دوره قبل 
هـــم ایـــن ســـهمیه را گرفتـــم امـــا 
متأســـفانه امریکا میزبان رقابت ها 
ویزا نداد و حســـرت بزرگـــی به دل 

 از همان 
چهارسال 

پیش که 
امریکا ویزا 

نداد تمرین 
کردم تا این 

دوره سهمیه 
بگیرم و در 

این مسابقات 
شرکت کنم

سؤال و جواب

فائزه زمانی
خبر  نگار

مـــن ماند.
در بازی های جهانی هم تو را 

روی سکو خواهیم دید؟
 از همـــان چهارســـال پیـــش کـــه 
امریـــکا ویزا نـــداد تمرین کـــردم تا 
این دوره ســـهمیه بگیـــرم و در این 
مســـابقات شـــرکت کنـــم. تمرکزم 
بیشـــتر روی این اســـت کـــه بتوانم 
عملکرد خودم را داشـــته باشم که 
اگر این اتفـــاق بیفتد قطعـــاً نتیجه 

درخشـــانی رقم خواهـــد خورد.

وضعیت تیروکمان مثل قدیم 
است یا حمایت ها از این 
رشته بیشتر شده است؟ 

همه چیز همان گونه اســـت، فقط 
ما دیگر خســـته شـــده ایم که راجع 
به مشـــکلات حرف بزنیم. رشته ما 
تجهیزاتی اســـت. قبلاً اگر مشکلی 
برای مان در حین مســـابقات ایجاد 
می شـــد، زمان نگه داشـــته شـــده 
داشـــتند  فرصـــت  کمانـــداران  و 
تجهیزاتشـــان را عـــوض کننـــد اما 

الان قانون مســـابقات عوض شده 
و کوچکتریـــن مشـــکل مســـاوی با 
خداحافظی از مســـابقات اســـت. 
چندســـال پیش به خاطر تجهیزات 
نامطلـــوب یـــک مدال جهانـــی را از 
دســـت دادیم. حرف من این است 
که ملی پوشـــان ما با این تجهیزات 
به مســـابقات رفتـــه و نتایج خوبی 
می گیرند، پس اگر حمایت شـــوند 
قطعاً ســـکوهای جهانی را به چنگ 

. ورند می آ


